
  

  

MILJÖ- OCH 

HÄLSOSKYDDSNÄMNDEN 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2008-12-09, § 19 

 

 Tid: 9 december 2008 kl 17.00 – 18.40 

   

 Plats: Bolindersalen, Tekniska nämndhuset 

   

 Justerat: 16 december 2008 

  

 

 

Ulla Hamilton Eva Louise Erlandsson Slorach (s) 

  

 

Närvarande 

 
Ledamöter: 

 Ulla Hamilton (m) ordförande 

Lennart Jansson (m)  

Lena Bring (m)  

Torbjörn Erbe (m)  

Daniel Valiollahi (m)  

Per Ola Bosson (m)  

Karin Karlsbro (fp)  

Eva Louise Erlandsson Slorach (s)  

Malte Sigemalm (s)  

Ulla Jöhnk (s)  

Godfrey Etyang (s)  

Stellan F Hamrin (v)  

 
Ersättare: 

 Nils Ingelström (m)  

Aysin Hartzell (m)  

Björn Gülich (m)  

Gustav Åkerblom (fp)  

Gerd Sjöberg-Granlund (s)  

Hassan Said Mahamed (s)  

Carina Paulsson (s)  

Charles Berkow (mp) tjänstgörande  

Tina Kratz (v)  

  

Förhinder har anmälts av vice ordförande Åsa Romson (mp) och av ersättarna Ulf 

Linder (m), Anders Broberg (kd) och Fredrik Canerstam (s). 

 

Föredragande vid sammanträdet var direktör Gunnar Söderholm. 

Dessutom var biträdande borgarrådssekreterare Karin Dhakal och miljöförvaltningens 

avdelningschefer närvarande. 

 



  

 § 19 

Motion (2008:78) om ny policy för markanvisning i Stockholms Stad – Eva-

Louise Erlandsson Slorach (s), Mirja Räihä-Järvinen (s) och Malte 

Sigemalm (s). Remiss från kommunstyrelsen  

Dnr 2008-012209-217 

 

Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutade enligt förvaltningens förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner förvaltningens svar på remissen  och 

 föreslår kommunfullmäktige att därmed anse motionen vara besvarad. 

 

Ärendets handling   

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande i rubricerat ärende från den 24 november 2008. 

 

Nämndens behandling av ärendet  

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande gjordes av ledamöterna Charles Berkow (mp) och Stellan F Hamrin 

(v) enligt följande:  

 

Det är viktigt att som motionärerna föreslår använda markanvisningsinstrumentet mer 

aktivt för att nå miljömålen (inklusive Giftfri miljö, med tanke på det problem som 

diffusa utsläpp från bebyggelse utgör). Ett sätt är att som förvaltningen nämner 

använda prissättning. Ett annat sätt är att ställa minimikrav.  

 

För att uppnå klimatmålen bör energieffektiviseringar kombineras med övergång till 

förnybar energi såsom solvärme, biobränslen och vindkraft. Det räcker inte att köpa 

fjärrvärme från t.ex. avfallsförbränning och hävda att detta ensamt leder till att 

klimatmål nås om energianvändningen är lika hög som tidigare. Då bygger man in ett 

större energiberoende än nödvändigt och även ett beroende av fjärrvärme. Det 

omvända gäller också; energieffektiva hus som värms av el från kolkraft är inte heller 

försvarbart. Därför krävs det att de nya hus som byggs är både energieffektiva och får 

sin energi från förnybara källor. 

 

Miljöpartiet anser att det vid alla markanvisningar för bostäder 2010 ska ställas krav 

om maximal högsta energiförbrukning på 45 kWh/kvm/år exklusive hushållsel, vilket 

motsvarar passivhusstandard. 2009 ska hälften av de bostäder som markanvisas 

uppfylla det kravet.  

Det ska även utses en miljö- energiansvarig i varje bostadsprojekt.  

 

Ett hus byggs för att stå åtminstone i hundra år och därför är det viktigt att det är 

energieffektivt från byggande till rivning. Val av energieffektiva byggmaterial, t.ex. 

trästommar istället för betongstommar är ett exempel. För att minska 

energianvändningen under bruksfasen bör husen ha goda klimatskal och snåla 

armaturer. Vid rivning bör materialen kunna separeras och återvinnas. 

 

 

Särskilt uttalande gjordes av ledamöterna Eva Louise Erlandsson Slorach (s), Malte 

Sigemalm (s), Ulla Jöhnk (s) och Godfrey Etyang (s) enligt följande:  



  

 

Vi förutsätter att det nya programmet för nybyggnad i högre grad kommer att innebära 

att markanvisningsinstrumentet används för att nå ett mer hållbart byggande.    

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Maria Stigle 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


